
Hasičská výstava prerástla v ľudovú slávnosť
Výstava Dobrovoľného 
hasičského zboru Takto 
hasili požiar naši predko-
via, ktorá sa konala 19. a 20. 
júna, prilákala stovky ľudí. 
Zbor podobné podujatie 
usporiadal aj v roku 2013, 
kedy oslavoval 140. výročie 
svojho vzniku. V roku 2015 
zasa oslavuje 140. výročie 
svojej existencie hasičská 
dychová hudba, výstava his-
torickej techniky sa tento 
rok konala v tomto znamení. 
Výstava sa uskutočnila v cen-
tre mesta, na dvore Koruny a 
na dvore hasičskej zbrojnice, 
a vďaka organizátorom sa 
z nej stala ľudová slávnosť. 
Osobitné poďakovanie za jej 
usporiadanie patrí predsed-
níctvu DHZ, veliteľovi Ľudo-
vítovi Ürgemu a predsedovi 
Alexandrovi Kocsisovi.
Hasiči už v prvý deň podu-
jatia rozostavili v okolí rad-
nice a katolíckeho kostola 
nádherné, dodnes funkčné 
vozidlá, striekačky a tech-
nické vybavenie z 19. a 20. 
storočia, ktorými sa v minu-
losti hasil požiar. Na dvore 

Koruny zasa vytvorili hasič-
ské múzeum. Centrum mes-
ta už doobeda zaplavili zve-
davci, viackrát zazneli siré-
ny, vrčanie traktora či zvuk 
parnej striekačky. V tieni 
vysokých stromov dotvárali 
historickú atmosféru hasiči a 
zdravotné sestry v dobových 
odevoch. Dav ľudí si so záuj-
mom pozrel ukážku práce 
mladých hasičov, pod vede-
ním Karola Ürgeho totiž už 

pracujú dva Profi Teamy. S 
medzinárodnou účasťou sa 
potom dobovou technikou a 
v dobovom odeve hasil oheň 
na budove radnice. Ukážka 
zásahu nechýbala ani poobe-
de, kedy „horela“ Koruna. 
Hasiči si opäť získali srdcia 
divákov.
Oficiálne otvorenie jedi-
nečnej a veľkolepej medzi-
národnej výstavy sa konalo 
neskoro popoludní potom, 
čo naši hasiči na cintoríne 
položili vence k pamätníku 
zosnulých hasičov. Našim 
hasičom za ich neoceniteľnú 
prácu poďakovali Ladislav 
Pethő, prezident Dobrovoľ-
ného hasičského zboru Slo-
venskej republiky, viceprezi-
dent zboru a riaditeľ okres-
nej Hasičskej a záchrannej 
služby Vojtech Nagy, ako 
aj okresný riaditeľ Dobro-
voľného hasičského zboru 
v Dunajskej Strede Eugen 
Czajlik. Primátor Šamorí-
na Gabriel Bárdos označil 
podujatie za stredoeuróp-
ske stretnutie V3, keďže na 
výstavu prišli hasičské zbo-

ry a spolky z Čiech, Maďar-
ska a Slovenska. Po sláv-
nostnom otvorení divákov 
zabávala 140-ročná šamo-
rínska hasičská hudba.
V sobotu ráno hasičská 
hudba pod vedením diri-
genta Vojtecha Feketeho 
budila mesto dychovou 
hudbou. Aj v tento deň sa 
konali ukážky hasičskej prá-
ce, diváci si dokonca mohli 
pozrieť aj novšiu techniku, 
ktorá do mesta dorazila až 
v tento deň. V prestávkach 
medzi ukážkami divákov 
okrem domácich hudob-
níkov zabávali aj hudby z 
Jelky, Komárna a z maďar-
ského mesta Jánossomorja. 
Vyvrcholením programu 
bol sprievod historickej 
techniky na Gazdovskom 
rade, ktorý bol pre divákov 
nezabudnuteľným zážit-
kom. Navyše sa Ľudovít 
Ürge a Alexander Kocsis 
ujali aj roly moderátorov a 
prítomným krátko predsta-
vili predvádzanú historickú 
techniku. 

nHelena Tóthová

ROčník XXV. číslO 7–8    júl–august 2015

mesačník VeRejnéhO žiVOta  bezplatné

Tieto noviny distribuuje spoločnosť  D. A. CZVEDLER, spol. s  r. o. bezplatne.



júl–august 20152

Hasičská výstava prerástla v ľudovú slávnosť



júl–august 2015 3

Ľudovít Ürge, veliteľ 
Dobrovoľného hasičského zboru v 

Šamoríne: 
– Teší ma, že naša výstava historickej hasičskej techniky 

mala vysokú úroveň. Výstavu poctili zbory a súkromné osoby, 
boli aj takí, ktorí svoje, ako oko v hlave strážené, poklady vystavili 

len v sobotu. Na výstave bolo celkovo 106 kusov hasičskej techniky, z 
toho trinásť bolo vyrobených v rokoch 1920 – 1940. Z 57 vystavovateľov 

bolo 52 hasičských zborov a 5 súkromných osôb. Aj touto cestou ďakujem 
vystavovateľom, sponzorom a tým, ktorí našu výstavu podporili, za ich 

neoceniteľné úsilie, ktoré vynaložili na to, aby bolo podujatie úspešné. Myslím, 
že výsledok stál za námahu, podujatie malo veľký úspech. Chcem spomenúť, že 

medzi vystavenými vozidlami bola aj motorová striekačka  
DS 16 Dobrovoľného hasičského zboru z Brna-Komín, ktorá sa na Žitný ostrov 
vrátila po päťdesiatich rokoch. Pred polstoročím totiž členovia spomínaného 

zboru s týmto čerpadlom pomáhali pri povodni v roku 1965. Na výstavu 
prišli aj potomkovia majiteľa podniku Hrček & Neugebauer, ktorý v 
medzivojnovom období v Brne-Kráľovopolí vyrábal hasičské autá, 

aby si pozreli vozidlá a striekačky vyrábané ich predkami. 
Tento podnik v minulosti prerábal osobné automobily na 

hasičské vozidlá. 
Ešte raz všetkým veľká vďaka! 

Snímky: Helena Tóthová
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Centrum voľného času Kukkonia prekvapilo obyvateľov 
Zariadenia pre seniorov kultúrnym programom. Hudob-
no-poetické pásmo detí oslovilo seniorov, za návštevu boli 
mimoriadne vďační a vedenie centra voľného času požiadali, 
aby ich deti navštívili aj inokedy.              (ti)

Obnovia sa cesty v meste
Obyvatelia Kasárenskej ulice sa v ostatnom čase veľa sťa-
žovali na stav komunikácie a na chaos v ich ulici. Jeden 
z obyvateľov ulice 12. marca žiadajúc opravu vystúpil 
aj na zasadnutí mestského zastupiteľstva. V tejto časti 
mesta vzrástla premávka, hlavne po otvorení Kauflandu. 
Uprostred mája bola vozovka obnovená. Plánuje mesto na 
Kasárenskej ulici aj iné práce? – spýtali sme sa vedúcej 
stavebného oddelenia mestského úradu Márie Valacsayo-
vej. 

– V spomínanej časti mes-
ta sa v uplynulom období 
zrealizovalo viacero sta-
vieb. Mesto tu postavilo 
nájomný dom s 20 bytmi 
a bytový program potom 
pokračoval výstavbou ďal-
ších 49 bytov. Výstavba, 
prirodzene, spôsobila zvý-
šenú premávku nákladnej 
dopravy, ktorá mala nega-
tívny dopad aj na vozovku. 
Na ulici došlo k viacerým 
haváriám potrubia, kvô-
li ktorým bolo potrebné 
cestu rozkopať. V zime sa 
však ulica nemohla obno-
viť. Aj výstavba nového 
Zariadenia pre seniorov 
sa realizuje z Kasárenskej 
ulice. Z tohto smeru sa 
rozširujú aj inžinierske 
siete, čo vyžaduje pozem-
né práce, bolo treba roz-
kopať aj časť cesty. Obno-
va pôvodného stavu je 
časovo náročná. Najväčší 
nárast premávky však spô-
sobila výstavba Kauflan-
du. Hoci mesto viackrát 
vyzvalo dodávateľa, aby 
minimalizoval premáv-
ku cez spomínanú ulicu, 
výstavba spôsobila men-
šie či väčšie problémy. 
Problém sčasti vyriešila 
cesta medzi štátnou ces-
tou I/63 a Kasárenskou 
ulicou, no sčasti ho aj 
vystupňovala. Výstavba 
sa už, našťastie, skonči-
la, preto má zmysel opra-
va vozovky na Kasáren-
skej ulici. Pred nájomný-
mi bytmi sa tak už stalo. 
Teraz sa prebuduje časť 
chodníka, keďže v čase 
väčších dažďov je chod-
ník nepoužiteľný. Bude 
potrebné odviesť dažďo-
vú vodu a zvýšiť aj chod-
ník. 

V rozpočte mesta je vyčle
nená istá suma na opravu 
ciest. Ktorých ulíc sa týka 
a kedy sa budú cesty obno
vovať?
– Rozpočet mesta na rok 
2015 ráta s obnovou istých 
mestských cestných úse-
kov. Mesto na obnovu 
Kasárenskej ulice a chod-
níka plánuje 40-tisíc eur. 
V rozpočte je na obnovu 
ciest a chodníkov vyčlene-
ných ďalších 45-tisíc eur. 
Nedávno bol dokončený 
asfaltový povrch na Hrn-
čiarskej ulici, keďže to bola 
jediná ulica v centre mesta, 
ktorú nepokrývala súvislá 
vrstva asfaltu či betónu. V 
Mestskom majeri sa bude 
pokračovať vo vlani zača-
tých prácach, obnoví sa 
betónová cesta a chodník, 
rozšíri sa parkovisko a 
vyrieši sa odtok dažďovej 
vody. Budeme pokračovať 
aj v oprave poškodených 
ciest v rôznych častiach 
mesta. Tento rok sa riešil 
problém aj na Kováčskej 
ulici, pred synagógou a 
na dvoch najnebezpečnej-
ších úsekoch na Gazdov-
skom rade. Máme v plá-
ne aj obnovu asfaltového 
povrchu na Streleckej ulici 
za Základnou školou Mate-
ja Korvína, pričom opravy 
ciest a chodníkov budú 
pokračovať aj v iných čas-
tiach mesta. Pred obnove-
nou telocvičňou na Veter-
nej ulici bude potrebné 
rozšíriť parkovisko, a ďalej 
rozšírime aj parkoviská 
na sídlisku za obchod-
ným domom. Okrem toho 
budeme pokračovať v 
obnovení parkovacích pru-
hov na Hlavnej a Dunaj-
skej ulici.       (ti)

25. júna zasadalo mestské 
zastupiteľstvo

Program bol bohatý
Po schválení programu 
rokovania poslanci roko-
vali o správe nezávislého 
audítora o overení súladu 
výročnej správy s účtovnou 
uzávierkou za rok 2014 a 
vyhodnotili plnenie mest-
ského rozpočtu v prvom 
štvrťroku 2015. Počas 
rokovania o pláne činnosti 
hlavného kontrolóra v dru-
hom polroku mu poslanci 
uložili povinnosť pravidel-
ne informovať o vykonanej 
práci. Následne poslanci 
schválili všeobecne záväzné 
nariadenie mesta Šamorín 
číslo 2/2015, ktorým zru-
šili nariadenie č. 3/2009 o 
informačných, reklamných 
a propagačných zariade-
niach. S číslom 3/2015 
schválili VZN o zásadách 
hospodárenia a nakladania 
s majetkom mesta a s čís-
lom 4/2015 zasa nariadenie 
o podmienkach prenají-
mania bytov vo vlastníctve 
mesta Šamorín, ktorým 
menilo a dopĺňalo VZN č. 
1/2011. Poslanci schválili 
predaj a prenájom niekoľ-
kých mestských nehnuteľ-
ností a súhlasili so záme-

rom niektoré nehnuteľnosti 
predať či prenajať. Zastu-
piteľstvo stanovilo aj výšku 
nájomného v 26 nájomných 
bytoch, ktoré sa čoskoro 
odovzdajú na Kasárenskej 
ulici.
V bode Podnety občanov 
bývalý predseda Mest-
ského národného výboru 
Ladislav Szamos hovo-
ril o budove kultúrneho 
strediska. Podľa neho by 
mali v čase, keď sa stavala 
budova zverejniť na tabu-
li zoznam dodávateľov, 
investorov, ako aj mená 
robotníkov na viditeľnom 
mieste. Bol by rád, keby sa 
to stalo v najbližšej budúc-
nosti.
V bode Rôzne poslanci 
schválili výšku vlaňajších 
odmien hlavného kontro-
lóra mesta a súhlasili s tým, 
aby nezisková organizácia 
LOGaDYS, ktorá už dva 
roky vyvíja činnosť v oblas-
ti špeciálnopedagogické-
ho poradenstva v našom 
meste, bola ako súkromné 
centrum zaradená do siete 
škôl a školských zariadení 
na území mesta.              (–)
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Príbeh ako z rozprávky
Svetové vojny zanechali 
hlboké stopy a nevýslovnú 
bolesť v ľudských dušiach. 
Spečatili mnohé ľudské 
osudy a životy, ľudia prišli 
o svojich príbuzných, pri-
čom mnohí pozostalí ani 
netušia, v ktorej krajine našli 
ich milovaní príbuzní več-
né odpočinutie. 86-ročná 
Ginette Buttoia zostala veľ-
mi prekvapená, keď jej zná-
mi na internete našli meno 

jej starého otca Giovanniho 
Buttoiu. 
Historik a riaditeľ školy na 
dôchodku Lajos Horváth, 
nositeľ ceny Pro Patria, 

totiž spracoval dejiny talian-
sko-ruského zajateckého 
tábora, ktorý bol v rokoch 
1914 – 1918 v Šamoríne. 
Výsledky jeho výskumu 
čoskoro vyjdú aj v knižnej 
podobe. Horváth v archí-
voch našiel aj zoznam zajat-
cov, ktorí v tábore skonali, a 
ako je to v dnešnom moder-
nom svete zvykom, zverej-
nil ho na internete. Tak sa 
začal náš príbeh. Kto by si 

pomyslel, že aj po sto 
rokoch sa nájde nie-
kto, kto v zoznamoch 
nájde meno svojho prí-
buzného, ako to bolo v 
prípade pani Ginette? 
Hneď sa chopila pera 
a napísala list adreso-
vaný šamorínskej rad-
nici. Prednosta úradu 
Ervin Sármány posu-
nul list francúzštinár-
ke Márii Zábojníkovej, 
ktorá bola sprostred-
kovateľkou medzi pani 
Ginette a radnicou. Za 
pomoci predstaviteľov 
mesta Ginette Buttoia 
a jej synovec s manžel-
kou napokon Šamorín 
navštívili.
Vedenie mesta prija-
lo hostí na radnici, na 
stretnutie bol pozva-
ný aj pán učiteľ Lajos 

Horváth. Pani Ginette, o 
ktorej sme sa dozvedeli, že 
jej starý otec sa ako Talian 
oženil vo Francúzsku, no v 
prvej svetovej vojne bojo-

val za Taliansko, adresovala 
znalcovi dejín šamorínskeho 
zajateckého tábora množ-
stvo otázok. Jeho odpovede 
boli balzamom na jej dušu. 
Nehumánne podmienky v 
tábore sa totiž postupne 
zmenili a zo zajateckého 
tábora sa stalo barakové 
mestečko, ktoré malo samo-
statnú nemocnicu, vodo-

vodnú a kanalizačnú sieť, 
dokonca aj vlastné peniaze. 
Tábor mal kapacitu 20-tisíc 
zajatcov, v šamorínskom cin-
toríne je pochovaných 1678 
talianskych a 637 ruských 
vojakov. Hostia z Francúz-
ska navštívili aj cintorín a 
položili veniec k pamätní-
ku zosnulých talianskych 
vojakov, pričom pozname-
nali, že cintorín je nádher-

ný. V Šamoríne „sa oplatí 
zomrieť“ - povedali. Potešil 
ich pohľad na udržiavaný 
pamätník, ako aj informácia, 
že talianske veľvyslanectvo 
na Slovensku si každoročne 
pripomína obete prvej sveto-
vej vojny, ktoré ležia v cudzej 
zemi. Hostia si v sprievode 
hostiteľov pozreli aj miesto, 
kde bol v minulosti zajatec-

ký tábor, ako aj nádhernú 
Pomlejskú ulicu, na ktorej 
lipy vysadili talianski vojno-
ví zajatci. Na záver návštevy 
sa poďakovali hostiteľom za 
prijatie a na naše veľké pre-
kvapenie poznamenali, že 
Šamorín je veľmi pekné a čis-
té mesto. Niekedy je príjem-
né pozrieť sa na svoje mesto 
očami cudzinca... 

nHelena Tóthová 

Ginette Buttoia priniesla do daru keramický tanier s erbom nášho mesta

Na mieste bývalého zajateckého tábora

Giovanni Buttoia

Hostia pri pamätníku v cintoríne
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Skúška z prvej pomoci
Na Svetový deň ochrany 
životného prostredia 5. júna 
Miestny spolok Slovenského 
Červeného kríža v Šamorí-
ne po štvrtý raz usporiadal 
súťaž zameranú na prvú 
pomoc. Školy tento rok do 
súťaže prihlásili desať druž-
stiev. Jedno družstvo prišlo 
z Gymnázia Imreho Madá-
cha, zo základných škôl v 
Lehniciach, Zlatých Klasoch 
a Dunajskej Lužnej, dve z 
Gymnázia Milana Rastislava 
Štefánika a Základná škola 
Mateja Korvína mala v súťaži 
štyri družstvá.
Šesťčlenné družstvá mali 
čo robiť, aby náročné úlohy 
zvládli. Na jednotlivých sta-
novištiach bolo ich úlohou 
ošetriť zranenia, súťažiaci 
sa museli rýchlo rozhodnúť, 

kto a ako sa o zranených 
postará, čo treba robiť v 
prípade otvorenej zlomeni-
ny, poranenia hlavy, otrasu 
mozgu, popáleniny, cuk-
rovky, otravy alkoholom či 
predávkovania drogami. 
Okrem bodovaných stano-
víšť (kultúrny dom, park na 
hlavnom námestí, Hlavná 
ulica, trhovisko a požiarna 
stanica) súťažiacich čaka-
li aj oddychové stanovištia 
(obchodný dom, karatistic-
ký klub, centrum voľného 
času, Hlavná ulica, trhovis-
ko). Súťaž vyhralo družstvo 
Gymnázia Milana Rastislava 
Štefánika, na druhom mieste 
skončilo družstvo Základnej 
školy Mateja Korvína, ktoré 
tvorili traja siedmaci a traja 
ôsmaci. Na treťom mieste 

skončilo družstvo deviata-
kov z tej istej školy.
Štyri družstvá Základnej ško-
ly Mateja Korvína na súťaž 
pripravila Rozália Újhelyi, 
ktorej šamorínske družstvá 
a družstvo zo Základnej 
školy v Mliečne sa zúčast-
nili aj dunajskostredskej 
súťaže. Ako nás informova-
la, okresná súťaž sa konala 
v dvoch kategóriách a aj na 

nej museli súťažiaci zvládnuť 
ošetrenie rôznych poranení 
a nevoľností. Pripravenosť 
detí sa kontrolovala teore-
tickými otázkami, ktoré boli 
zamerané na činnosť Čer-
veného kríža a Červeného 
polmesiaca, resp. všeobec-
né znalosti o prvej pomo-
ci. Šamorínske družstvá na 

súťaži nesklamali, družstvá 
deviatakov zo Základnej ško-
ly Mateja Korvína skončili v 
druhej kategórii na druhom, 
resp. treťom mieste. V han-
be neostalo ani mliečňanské 
družstvo, ktoré súťažilo v 
prvej kategórii. Malí zdravot-
níci, ktorí chodia do tretieho 
a štvrtého ročníka, skončili 
na treťom mieste. 
Súťaže majú aj iný prínos. 

Ako povedala Rozália Újhe-
lyi, odkedy žiaci chodia na 
súťaže v poskytovaní prvej 
pomoci, viac žiakov sa hlási 
na stredné zdravotnícke ško-
ly. Zdá sa, že príprava a súťa-
že navnadia deti na to, aby 
život zasvätili tejto neľahkej 
a obetavej práci. Len tak 
ďalej!       (ti)

Mladí záchranári z gymnázia

Záchranársky tím z Gymná-
zia Milana Rastislava Šte-
fánika v Šamoríne sa dňa 
5. júna zúčastnil na akcii 
Slovenského Červeného 
kríža „Mladý záchranár“.  
Tím pozostával z 5 dievčat 
z Kvarty A (Rebecca, Klára, 
Magdaléna, Sophia, Tereza) 
a jedného odvážneho chlap-
ca z  Primy A (Viktor). Tím 
sa nenechal odradiť veľkou 
horúčavou a silnou konku-
renciou. S veľkým nasade-
ním sa vrhali zachraňovať 
životy figurantov. V simulo-
vaných život ohrozujúcich 
situáciách preukázali svoje 
vedomosti a zdravotnícke 
zručnosti. Súťaž pozostávala 
z 12 teoretických aj praktic-
kých stanovíšť. Každý člen 
tímu mal šancu preukázať 

svoje nadobudnuté vedo-
mosti a pod dozorom pro-
fesionálnych zdravotníkov 
si ich aj vyskúšať v praxi. Na 
oddychových stanovištiach 
mali žiaci možnosť dozvedieť 
sa  nové zaujímavosti alebo 
si  pomocou špeciálne upra-
vených okuliarov vyskúšať 
„chôdzu v podnapitom sta-
ve“.  Celou touto zábavnou 
a poučnou súťažou ich spre-
vádzala a podporovala pani 
profesorka Oľga Veselková. 
Tá ich svedomito pripravo-
vala, čo  nakoniec vyvrcholi-
lo prvenstvom a pochvalou 
zdravotníkov Červeného 
kríža. Povzbudení veľkým 
úspechom sa budeme všetci 
s radosťou a elánom pripra-
vovať na ďalší ročník súťaže. 

 Tereza Klčová, Kvarta A
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Základná organizácia Červe-
ného kríža pravidelne orga-
nizuje v našom meste daro-
vanie krvi, na ktoré prichá-
dza čoraz viac prvodarcov. 
To znamená, že aj mladí 
ľudia si uvedomujú význam 
darovania krvi, a pociťujú 
potrebu pomôcť druhým. 
S cieľom osloviť ešte viac 
mladých ľudí sa základná 

organizácia Červeného krí-
ža rozhodla navštíviť stred-
né školy v našom meste. 
Jozef Fürdős a Marienka 
Domsitzová absolvovali 
prednášky spojené s pre-
mietaním na Súkromnej 
školy Hotelovej akadémii, 
na Gymnáziu Milana Rasti-
slava Štefánika a Gymnáziu 
Imreho Madácha.  

Úspešná burza

Prednášky 

Vedenie Miestneho spol-
ku Slovenského Červeného 
kríža v Šamoríne považuje 
májovú burzu ošatenia za 
úspešnú. Výťažok z piatej 
burzy využije organizácia 
na kúpu zdravotníckych 
pomôcok, veď miestny spo-
lok Červeného kríža pravi-
delne organizuje prednášky 
v materských a základných 

školách mesta, na ktorých 
upozorňuje na význam 
adekvátne poskytnutej 
prvej pomoci. Zdravotné 
sestry pracujúce v organizá-
cii zasa na rôznych poduja-
tiach v mestských kluboch 
dôchodcov a invalidných 
dôchodcov merajú hladinu 
cukru v krvi a hladinu cho-
lesterolu.   (ti)  

Na návšteve  
u primátora mesta
Vôňa sladkých koláčikov sa 
šírila po celej našej škôlke. 
Každý, kto prišiel, si myslel, 
že bude nejaká oslava alebo 
snáď nejaký veľký sviatok. 
Veľmi sa nemýlili. Pre nás 
to bol sviatok. Chystali sme 

sa na návštevu na Mestský 
úrad. Už od rána deti vlast-
noručne pripravovali cesto, 
vaľkali, vykrajovali a za 
pomoci pani učiteľky ozdo-
bili. Všade bolo plno múky, 
cukru, veľa chutí a rados-
ti, že to, čo sa nám podarí 
vytvoriť, poteší niekoho, a 
snáď mu aj zachutí.
Konečne nastal deň „D“. S 
veľkou radosťou sme svoje 
cukrárenské výrobky zabali-
li do papierových košíčkov 
a vybrali sme sa mestom 
na úrad, kde  nás očakával 
vedúci školského úradu Šte-
fan Vajas, ktorý nás privítal 
a zaviedol k primátorovi 
Gabrielovi Bárdosovi.
Pán primátor sa s deťmi 
zvítal a usadil ich za veľký 
stôl, kde sa konajú rôzne 
stretnutia a rokovania. Veľ-

mi milým a kamarátskym 
prístupom vysvetlil deťom, 
čo všetko musí ako primátor 
mesta vykonávať. A keď nás 
vyzval, aby sme mu niečo 
zaspievali, spoločne s nami 
si zanôtil známu pesničku. 

Najstaršie deti sa naučili 
krátku skladbičku, ktorú 
zahrali na flaute. Dostali od 
neho veľkú pochvalu a všet-
ky deti odmenil sladkosťou a 
malým darčekom. Nezabudli 
sme ani na ostatné tety, kto-
ré nám ukázali, kde pracujú, 
porozprávali nám, čo všetko 
robia. Mohli sme si vyskúšať 
pečiatkovanie s ozajstnými 
veľkými pečiatkami.
Ťažko sa nám odchádzalo, 
ale prázdne brušká sa ozýva-
li, a tak sme sa museli vrátiť 
do škôlky.  
Táto návšteva v nás zane-
chala veľa pekných zážitkov, 
spomienok a snáď o pár 
rokov niektorí z nás zasad-
nú na miesto pána primá-
tora. Možno, snáď – ktovie?  
Ďakujeme!

nDeti z MŠ, Veterná ulica   

Mesto Šamorín v súlade § 5 zákona NR SR č. 
552/2003 Z. z. o výkone práce vo verejnom záujme v 

znení neskorších zmien a doplnkov  
vyhlasuje výberové konanie

na obsadenie funkcie
riaditeľa Mestského kultúrneho strediska v Šamoríne

s nástupom 1. októbra  2015.

Podmienky účasti výberového konania: 
•	 min.	vysokoškolské	vzdelanie	I.	stupňa,
•	 min.	5	rokov	praxe	v	oblasti	kultúry,
•	 prax		v	riadiacej	funkcii	vítaná,	
•	 	znalosť	práce	s	PC	(Microsoft	Outlook,	Microsoft	

Word, Microsoft Excel),
•	 	znalosť	príslušnej	legislatívy		z	oblasti	kultúry,	finan-

covania kultúry, znalosť kultúrneho života v meste je 
výhodou,

•	 	skúsenosti	z	oblasti	prípravy	a	realizácie	projektov		
financovaných z rôznych fondov a dotačných schém 
sú výhodou, 

•	 	znalosť	maďarského	a	ďalšieho		cudzieho	jazyka	je	
výhodou,

•	 morálna	bezúhonnosť.

Prihlášku (obsahujúcu aj súhlas uchádzača so spracova-
ním osobných údajov počas výberového konania) spolu 
s profesijným životopisom, overenou kópiou dokladu o 
dosiahnutom vzdelaní,   písomnou koncepciou činnosti 
Mestského kultúrneho strediska v Šamoríne (min. 3 nor-
mostrany), s výpisom z registra trestov (nie starším ako 
tri mesiace) žiadame zaslať do 7. augusta  2015 na adre-
su Mestský úrad Šamorín, Hlavná 37, 931 01 Šamorín. 

Obálku označte s nápisom: „Výberové konanie – riaditeľ 
Mestského kultúrneho strediska v Šamoríne“.
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Alexander Strieženec

Zmiešaný spevácky zbor 
Híd je už vyše štyri desať-
ročia vlajkonosičom kultúr-
neho života v našom meste. 
Pri hodnotení jeho činnosti 
sa musíme vrátiť až do roku 
1972, kedy spevokol vďa-
ka Lászlóovi Pokstallerovi 
vznikol. Pokstaller bol dlhé 
roky zbormajstrom, pri-
čom výsledky hovoria samé 
za seba. Spevácky zbor zís-
kal na Kodályových dňoch 
Zlatý i Strieborný veniec 
a absolvoval nespočetné 
množstvo vystúpení doma i 
v zahraničí a je organickou 
súčasťou kultúrneho života 
v meste.
Po nečakanej smrti Lászlóa 
Pokstallera pri spevokole 
istý čas pomáhal reformova-
ný kňaz Árpád Édes, potom 
paličku zbormajstra prevza-

la výlučne Anna Hecht. 
Pod jej vedením spevokol 
pracuje dodnes. Porozprá-
vali sme sa s ňou o súčas-
nosti a budúcnosti spevo-
kolu.
Ako by ste charakterizo
vali súčasné zameranie 

spevokolu? Na základe 
akých kritérií si vyberáte 
nové diela na naštudova
nie?
– Náš repertoár stojí na 
troch pilieroch. Na jednej 
strane si diela vyberáme 
na základe národného, 
národnostného hľadiska, v 
tomto prípade je naším cie-
ľom posilnenie maďarskej 
identity. Do druhej skupiny 
patria folklórne piesne, keď-
že za dôležité považujeme 
aj uchovávanie ľudových 
tradícií. Tretia časť nášho 
repertoáru je zameraná na 
kresťanské tradície a rozví-
janie religióznych emócií. 
Táto línia bola v živote spe-
vokolu prítomná vždy, hoci 
v minulom režime naráža-
la do prekážok. Cirkevnú 
hudbu som osobitne štu-

dovala na kurze Hudobnej 
univerzity Ferenca Liszta 
v Budapešti, kde nás učil 
László Dobszay. Túto časť 
našich umeleckých snaže-
ní už dvadsať rokov pre-
zentujeme na adventných 
koncertoch v šamorínskom 
Kostole nanebovzatia Pan-
ny Márie.
Spevokol niekoľko desať
ročí tvorí zanietená komu
nita. Ako sa vám podarilo 
stmeliť členov a aké máte 
skúsenosti so získavaním 
nových členov?
– Zostava nášho spevokolu 
je stabilná, čo je na jednej 
strane výhoda, na druhej 
strane však aj nevýhoda. 
Týka sa to najmä budúc-
nosti spevokolu, veď poma-
ly bude nevyhnutné jeho 
omladenie, preto priebež-
ne robíme nábor nových 
členov. To však nezname-
ná, že si nevážime zásluhy 
„starých členov“, veď bez 
nich by sme neboli tam, kde 
sme. Máme na čo byť hrdí...
Na nedávnej súťaži bol 
zmiešaný spevokol zarade

ný do strieborného pásma. 
Ste s výsledkom spokojná?
– Išlo o krajské kolo 
celoštátnej súťaže. Podobná 
súťaž sa už dvadsať rokov 
nekonala. S naším ohod-
notením sme v podstate 
spokojní, no mala som isté 
výhrady voči víťazovi. Také-
to súťaže sú veľmi prospeš-
né, veď spevokol motivu-
jú a aktivizujú. Uvítala by 
som, keby sa takéto fórum 
v budúcnosti organizovalo 
častejšie.
Povedzme pár slov aj o 
budúcnosti. Čaká spevo
kol okrem rutinných úloh 
aj nejaká výnimočná uda
losť?
– V znamení Bartókovho 
roka 24. októbra v koncert-
nej sieni hudobnej školy 
uvedieme program zostave-
ný z ľudových piesní. Naším 
hosťom bude učiteľský spe-
vokol z Bátaszéku, s ktorým 
už dvadsať rokov udržiavame 
priateľské kontakty. Spraco-
vania ľudových piesní uvedú 
aj miestni mladí hudobníci. 
V programe si zaspomíname 
aj na hudobného skladateľa 
Jenőa Szíjjártóa. Dielo tohto 
nositeľa Ceny za maďarské 
dedičstvo sa spája so Šamo-
rínom: v osemdesiatych 
rokoch často chodieval do 
Šamorína na skúšky gymna-
ziálneho dievčenského spe-
vokolu. Pre spevokol napísal 
viacero diel, okrem iných pre 
zbor zhudobnil aj básne Sán-
dora Weöresa.
Aj touto cestou sa chcem čle-
nom spevokolu poďakovať za 
zanietenú a húževnatú prá-
cu. Moja vďaka patrí aj kore-
petítorke Erike Domsitzovej, 
ktorá je dušou členkou náš-
ho spevokolu. So spevoko-
lom som prežila skvelé roky, 
no pomaly už prichádza čas, 
kedy by som rada odovzda-
la zbormajsterskú štafetu 
niekomu inému. Trochu ma 
mrzí, že sa mi nepodarilo 
vychovať svojho nástupcu, 
no verím, že spevokol bude 
v dobrých rukách, že nebude 
mať len slávnu minulosť, ale 
aj peknú budúcnosť.
               (Pokračujeme)

hudobný život 
v Šamoríne 
a jeho okolí (38)

Dolný rad zľava: Erika Domsitzová (klavír), Erika Csémyová, Rozália Valocsayová, Rozália 
Cvedlerová, Franciska Valacsay, Eva Gežová, Mária Jurányiová, Andrea Csető, Éva Katona, 
Mária Simonová, Anna Mezeiová, Teréz Zalabai, Ildikó Csandaová, Eva Pintérová, Ágota Krajčí-
ková, Anna Hecht (zbormajsterka). Stredný rad zľava: Éva Nagy, Mária Kotiers, Alžbeta Lalczi-
ková, Helena Kalmárová, Judita Valacsayová, Jolana Farkasová, Edita Szűcsová, Erzsébet Jávor-
ka, Piroska Csető, Agneša Borárosová, Zuzana Werdenichová, Mária Csenkeyová, Cecília Culka, 
Erzsébet Kósa (†). Horný ľad zľava: Dezső Bábi (†),Juraj Cséfalvay, Mihály Csepy, Alexander 
Gaál, Gejza Katona, Péter Nagy, Ján Pokstaller, Gábor Csicsay, Ľudovít Molnár, Ľudovít Kelley, 
Alexander Bodó. Na fotografii chýbajú: Jozef Mihajlovics, Katalin Katona, Jenő Katona, Elvíra 
Mihalíková, Erika Uhrin. (Snímka je z roku 2012)



júl–august 2015 9

Ponuka Mestskej knižnice  ZsigMonda Zalabaiho

SilViA ByStRiČANoVá: 
JAR, leto, JeSeň, 

AgátA   
Karolína a Nikolaj sú dvojič-
ky. Ona učí, on robí všetko 
možné, len nie to, na čo má 
výnimočný talent. Prenajali 
si spoločne byt a zvykli si na 
bezproblémové spolužitie, 
ktorému rozumejú snáď len 
dvojičky. 
Karolína neverí na lásku a v 
túžbe po dieťati pragmatic-

ky hľadá muža, respektíve 
vhodného darcu kvalitnej 
genetickej informácie. Fleg-
matického Nikolaja očarí 
žena, ktorá je originálna a 
pekná na druhý pohľad, ale 
ani ona nedokáže Nikolaja 
prinútiť k tomu, aby uplatnil 
svoj talent. Obom súroden-

com a nielen im sa zmení 
život po stretnutí s Agátou, 
ktorá žije v meste len počas 
zimy. Začnú sa na lásku, život 
i smrť dívať inak. Všetci vidia, 
že oči Agáty sú iné, ale len 
Nikolaj pochopí, že Agáta má 
schopnosť, ktorú pred sve-
tom tají...  

Sue MoNK KiDDoVá: 
VyNáleZ KRíDiel   

Sarah Grimkéová, dievča z 
významnej rodiny, oplýva 
nenásytným intelektom a 
buričskými názormi. Od útle-
ho veku tuší, že je predurčená 
na niečo veľké, no bránia jej v 
tom konvencie obmedzujúce 
ženy na začiatku 19. storočia. 
Na svoje jedenáste narode-
niny v roku 1803 dostane od 
rodičov do vlastníctva čiernu 
slúžku Hetty zvanú Hŕstka. 
Sarah sa otroctvo protiví a 
Hŕstku by najradšej vrátila, 
darovala jej slobodu, no také 
čosi je v tých časoch nemys-
liteľné. „Otroctvo je náš 
životný štýl,“ hovorievala jej 
mama, „zmier sa s tým.“
Osudy Hŕstky a Sarah Grim-
kéovej sa tak navždy spoja, 
a my sledujeme tridsaťpäť 
rokov ich života zasvätených 
túžbe po slobode a spravodli-

vosti. Zničené nádeje, zradu, 
neopätovanú lásku a spolo-
čenské vyhostenie, to všetko 
musí Sarah pretrpieť, kým si 
nenájde miesto po boku svo-
jej nebojácnej mladšej sestry 
Angeliny, bojovníčky za zru-
šenie otroctva a ženské práva. 
Ich odhodlanie preslávi ses-
try po celej krajine.

PAVol BoRoŠ: 
oSeM MeSiAcoV PReD 

týM
Osudy hlavných hrdinov začí-
name sledovať v auguste roku 
1938, a uzatvárajú sa tesne 
po vyhlásení Slovenského štá-
tu. Ich životy sú konfronto-
vané so vznikom autonómie, 
obsadením Petržalky, Vieden-
skou arbitrážou, vyhlásením 
stanného práva a nakoniec 
vznikom štátu. Všetko sú to 

udalosti, ktoré nezaslúžene 
patria medzi tie menej známe 
z našej histórie. 
Dej sa točí okolo štyroch hlav-
ných postáv. Elenka, dcéra 
Hanky z prvého románu, sa 
musí rozhodnúť, ktorou ces-
tou sa vyberie: či tou, ktorú 
jej radí vybrať rozum, alebo 
tou, ktorú by si vybrala srd-
com. Na osude ďalšieho hrdi-
nu môžeme sledovať, ako sa 
z obyčajného človeka môže 
nenápadne stať prominent-
ný a vrcholne angažovaný 
gardista. Eva, jedna z dvoch 
Hankiných sestier, do dôsled-
ku spozná, čo znamená žiť 
v tak turbulentných časoch 
v jednej zo stoviek kolónií, 
ktoré vznikli na južnom Slo-
vensku.

Na začiatku školského roka v 
septembri sme sa zapojili do 
projektu  z čítania.
Čítali sme knihy podľa náš-
ho výberu. Benny Blu nám 
pomohol v získaní nových 
vedomostí o zvieratkách, o 
človeku, o dobrom správaní 
sa, o zvykoch ľudí v iných 
krajinách. Grázlik Gabo nám 
prezradil svoje zážitky a prí-
behy svojho života. Detektív-
ne knihy nám otvorili svet v 
pátračov. Keď sme sa chceli 
dostať do krajiny rozprávok,  
vybrali sme si rôzne rozpráv-
kové knihy. Jednoducho to 
bola  taká veľká zábava, že 
sme si  v priebehu školského 
roka ani neuvedomili, koľko 
sme toho prečítali. Až keď  
pani učileľka na konci mája 
všetko zrátala a prezradila 

nám, že  za tú dobu naša 
23-členná lienková rodinka 
(3. C ZŠ Mateja Bela, Šamo-
rín) prečítala 627 kníh so 62 
450 stranami. Veľmi sme sa 
potešili. Najväčším  prekva-
pením  bolo, keď nás pozvali 
do Mestskej knižnice, kde 
pre nás pani knihovníčky  

pripravili obrovské prekva-
penie, za čo im aj ďakujeme.
Na úvod nám pripravili 
zážitkové čítanie z knihy od 
Gabriely Futovej: Hľadám 
lepšiu mamu. A zrazu sme 
počuli fanfáry a do miest-
nosti vchádzali kráľovná a 
kráľ čitateľov. Boli to Ela 

Zámečníková (prečítala 106 
kníh – 10 494 strán)  a David 
Noel Schanz (69 kníh, 7269 
strán). Mali aj dvorné dámy 
a rytierov. Júliu Savkovú  
(47 kníh – 4520 strán), Adél 
Stehlíkovú (34 kníh – 3694 
strán), Michala Feketeho (58 
kníh – 6279 strán) a Matúša 
Savku (43 kníh – 3425 strán).
V prítomnosti  našej pani ria-
diteľky  Magdalény Vajasovej 
sme zložili slávnostný sľub, 
že aj naďalej budeme čítať.
A prečo sme čítali a čo sme  
získali? 
Toto je naša odpoveď: pre 
zábavu, pre rozvíjanie fan-
tázie, pre rozvíjanie slovnej 
zásoby, pre zážitok a pre 
radosť.

nMgr. Gabriela Bartalová, 
ZŠ Mateja Bela

KOruNOvali SMe KráľOvNÚ a Kráľa čitateľOv
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SPRáVy MeStSKeJ Polície

• 28. mája o 11.30 hod. došlo 
v nákupnom centre na Brati-
slavskej ul. ku krádeži v hod-
note 2,50 €. Prípad bol riešený  
vrátením tovaru a pokutou v 
blokovom konaní. 
– o 19.00 hod. RZP požiada-
la o preverenie oznámenia, 
že na Gazdovskom rade pri 
detskom ihrisku leží na zemi 
neznámy muž. Obyvateľ náš-
ho mesta bol v podnapitom 
stave a nemal na sebe žiadne 
viditeľné zranenia. Bola vyro-
zumená jeho manželka, ktorá 
ho zobrala domov. RZP nebo-
la potrebná.
• 30. mája o 17.45 hod. bolo 
oznámené, že na Dunajskej ul. 
sa v byte  nachádza bezvládna 
osoba. Pracovníčka linky 112 
požiadala mestskú políciu o 
súčinnosť pri otvorení bytu. 

– o 18.40 hod. na Streleckej 
ul. ležal na zemi neznámy 
muž. Osoba bola silne pod 
vplyvom alkoholu, bez zra-
není.
• 6. júna o 11.00 hod. bolo 
oznámené, že v  parku na 
námestí došlo k fyzickému 
napadnutiu. Útočník  sa 
na mieste už nenachádzal, 
ale bol nájdený v mieste 
bydliska, pričom pri komu-
nikácii javil známky dušev-
nej poruchy. Výzvu neupo-
slúchol, preto s hliadkou  
OO PZ Šamorín bol spú-
taný. RZP ho odviezla do 
psychiatrickej liečebne v 
Pe zinku.
• 9. júna o 1.55 hod. na 
Hlavnej ul. sa hlučne sprá-
vala skupinka ľudí. Za 
rušenie nočného pokoja 

bola siedmim osobám ulo-
žená bloková pokuta.
• 16. júna o 21.10 hod. bolo 
oznámené, že na parkovisku 
na Bratislavskej ceste leží 
muž. Išlo o známeho bezdo-
movca, ktorý  bol v podnapi-
tom stave, pričom nemal na 
sebe žiadne viditeľné zrane-
nia. 
• 20. júna o 0.30 hod. na 
Astrovej ul. rušili nočný 
pokoj. V rodinnom dome na 
dvore  nahlas  hrala  hudba. 
Vec bola riešená  uložením 
pokuty v blokovom konaní. 
• 25. júna o 19.05 hod. sa na 
Novej ulici nachádzal túla-
vý pes. Pes menšej rasy bol 
odchytený a  prevezený na 
MsP. O 20.45 hod. sa pri-
hlásil majiteľ psa, ktorý  za 
porušenie VZN mesta Šamo-

rín bol riešený v blokovom 
konaní.
• 26. júna o 12.30 hod. 
počas hliadkovej činnosti 
bolo na Hlavnej ulici ziste-
né, že neznáma osoba pre-
dáva parfémy okoloidúcim 
občanom. Po zistení totož-
nosti bolo uvedenej osobe 
oznámené, že  sa svojím 
konaním dopustila priestup-
ku podľa VZN o predaji na 
území mesta Šamorín. Za 
uvedený priestupok jej bola 
uložená bloková pokuta. 
– o 13.30 hod. bolo oznáme-
né, že na terase reštaurácie 
na Veternej ulici našli hada 
nezisteného druhu. Hliad-
ka podľa charakteristických 
znakov určila, že ide o užov-
ku stromovú, ktorú odchyti-
li a  vypustili do prírody.

Namiesto Bratislavy Šamorín
Organizátori medzinárodnej 
súťaže Electric Marathon 
2015 sa rozhodli vybrať za 
slovenské dejisko súťaže 
elektrických automobilov 
namiesto Bratislavy Šamo-
rín. 

Účastníci súťaže, ktorá 3. 
júna štartovala v Kyjeve a 
cieľ mala 10. júna v Monte 
Carle, 6. júna vo večerných 
hodinách dorazili z Ostra-
vy do športového a rekre-
ačného centra Elements 
Resort v Čilistove. Súťažiaci 
tam svoje vozidlá dobili a 
na druhý deň doobeda na 
námestí pred radnicou boli 
vyhlásené výsledky etapy 

Ostrava – Šamorín. Pohár 
estónskemu víťazovi v mene 
organizátorov odovzdal dvoj-

násobný olympijský víťaz v 
hode kladivom Jüri Tamm a 
držiteľka svetového rekordu 

v skoku do diaľ-
ky Galina Čisťa-
kovová. Súťaž sa 
konala pod zášti-
tou monackého 
kniežaťa Alberta, 
súperili najmä 
e l e k t r o m o b i l y 
americkej značky 
Tesla Motors, ale 
aj niekoľko histo-
rických vozidiel, 
napr. Pobeda, 
Zaporožec, kto-
ré boli elektrifi-
kované. Cieľom 
súťaže, ktorá pre-

chádza cez desať krajín, je 
propagovať elektromobily. 
Autá celkovo absolvujú 2600 
kilometrov, etapa medzi 
Ostravou a Šamorínom mala 
290 kilometrov. Súťaž má 
pätnásť zastávok, Šamorín 
bol jednou z nich. Odtiaľto 
autá štartovali v dvojminúto-
vých intervaloch do Grazu, 
pričom mali naplánovanú 
prestávku v Szombathelyi. 
S jedným vozidlom Tesly 
štartoval aj primátor nášho 
mesta, ktorému organizátori 
pri rozlúčke darovali zásta-
vu súťaže Ukrajina – Mona-
co Electric Marathon 2015. 
Naše mesto má teda o jeden 
pamätný predmet viac.   (ti)   

Autá štartovali v dvojminútových intervaloch

Organizátori pred odchodom odovzdali primátorovi nášho mesta Gabrielovi Bárdosovi zásta-
vu Electric Marathon 2015
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Belasý motýľ 
Rád by som napísal o akcii,  
ktorá sa uskutočnila dňa 5. 
júna v Šamoríne pod zášti-
tou pána Árpáda Rubinta. 
Na jeho prosbu pani profe-
sorka Lacová oslovila mňa, 
Cyntiu Lehotskú a Nikolettu 
Valkóovú, aby  sme sa tejto 
akcie zúčastnili a pomohli 
dobrej veci. Táto akcia, verej-
nosti až tak nie známa, je 
určená na pomoc pre ľudí 
trpiacich svalovou dystro-
fiou. Táto zákerná choroba, 
na ktorú, bohužiaľ, v dnešnej 
dobe nepoznáme liek, posti-
huje všetky svaly, a človek 
je odkázaný na prístroje a 
pomoc druhých. Aj vďaka 
tejto akcii sme mohli pomo-
cou dobrých ľudí vyzbie-
rať peniaze na nevyhnutné 
zdravotné pomôcky, ale aj 
finančnú pomoc pre ľudí, 
ktorí ju potrebujú najviac. 
Akcia sa začala o 10.00 hod. 
pred mestským úradom, kde 
sme mali možnosť osobne 
spoznať človeka, ktorý je 
zakladateľom tejto kampane. 
Bol tam aj so svojím  dvad-
saťročným synom. Už vtedy 
som pochopil, že jeho syn je 
veľmi chorý a je odkázaný na 
pomoc druhých. Videl som 
neobvykle silné puto, ktoré 
bolo medzi týmito dvoma 
ľuďmi, a spájali ich silná lás-
ka a náklonnosť. Trochu to 
so mnou zamávalo a uvedo-
mil som si,  že ja som mal vo 
svojom živote všetko a bral 
som to ako samozrejmosť. 

No tento mladý človek by dal 
čokoľvek zato, aby sa mohol 
samostatne nadýchnuť a 
hýbať sa.
Pred samotným začatím 
zbierky sme sa museli zasta-
viť na mestskom úrade,  kde 
sme dostali vyplnené tlačivá, 
aby sme mohli legálne zbie-
rať peniaze. Plní očakávania 
sme vyrazili do ulíc. Všetci 
štyria sme boli veľmi nadše-
ní a plní očakávania, že koľ-
ko sa nám podarí vyzbierať. 
V celom meste sme, žiaľ, 
vyzbierali iba 5 €. Dôvodom 
nášho neúspechu bolo, že 
ľudia sami nemajú veľa peňa-
zí a tak nevedeli  prispieť. 
Naše prvotné nadšenie bolo 
razom preč a boli sme skla-
maní. Pamätám sa, že v hla-
ve mi blúdila otázka, prečo 
sa všetci tak správali a prečo 
si nás nechceli ani len vypo-
čuť.
Po týchto zlých skúsenos-
tiach sme sa zhodli na tom, 
že by sme mohli robiť zbier-
ku  na našom gymnáziu. Po 
príchode do školy ma úprim-
ne potešila pani riaditeľka 
Edita Lysinová, ktorá nám 
s úplnou samozrejmosťou 
dovolila. S hrdosťou môžem 
napísať, že viac ako 90 % 
našich žiakov sa do tejto 
zbierky zapojilo a darovali 
jedno euro za druhým. Bol 
som hrdý na našu generáciu, 
ktorá je častokrát vystavo-
vaná kritike, a ukázala pra-
vý význam slova ľudskosť. 

Samozrejme, nemôžem 
zabudnúť ani na našich 
pedagógov a ostatných 
zamestnancov školy, ktorí  
tiež finančne prispeli. 
Sme radi, že sme zbierku 
mohli uskutočniť aj na Gym-
náziu Imre Madácha, kde 
tiež s veľkou ochotou prispe-
li a nám sa minuli všetky 
letáčiky a odznaky.
Vyzbierané peniaze sme 
odovzdali pánovi Rubintovi, 
ktorý na nás čakal so svojím 

synom pred Kauflandom. 
Obaja pôsobili  ako veľmi 
príjemní ľudia, a opäť sa  
potvrdilo, že najviac dokáže 
dať ten, kto má najmenej. Na 
záver by sme poprosili čita-
teľov, že ak nabudúce uvidia 
na ulici legálnych dobro-
voľníkov, ktorí zbierajú pre 
dobrú vec, nech sa neotáča-
jú chrbtom, a pomôžu tým, 
čo to najviac potrebujú. 

Jakub Bartoš,
 III. A, Gymnázium M. R. Štefánika

Zlaté pásmo do Šamorína

Šťastnú cestu!

Posledný májový víkend sa v Dlhom Klčove opäť zišli 
folkloristi z celého Slovenska, hostia z Maďarska, Čes-
ka a Poľska na súťaži a prehliadke sólistov tanečníkov 
v ľudovom tanci „Šaffova ostroha“. Vyhlasovateľom a 
odborným garantom súťaže bolo Národné osvetové 
centrum Bratislava, realizátorom a organizačným garan-
tom bola obec Dlhé Klčovo a Hornozemplínske osve-
tové stredisko vo Vranove nad Topľou. Na tejto súťaži 
náš okres zastupoval jeden tanečný pár a jedna sólistka 
tanečníčka. Tanečný pár Bence Márk Lukács a Bianka 
Végh z Detského folklórneho súboru Csali v Šamoríne 
získal Zlaté pásmo s titulom LAUREÁT. Pripravila ich 
Myrtil Nagy. Iveta Krajcsirík zo súboru Kis Megyer z 
Veľkého Mederu získala Strieborné pásmo. Ivetu pripra-
vila Magdaléna Mészáros. Gratulujeme!               (osv)

Náš život je več-
né putovanie. Na 
ceste sa niekedy 
objavia míľniky, 
prerušia ju zastáv-
ky. Napriek mladé-
mu veku sa ostatná 
„zastávka“ Szilárda 
Nagya zapíše do 
pamäti mladého 
hudobníka červe-
nými písmenami. 
Absolventský kon-
cert v koncertnej sieni ume-
leckej školy bol dôstojným 
rámcom tohto neobyčajného 
lúčenia sa so školou. Doja-
tie bolo najmenej badateľné 
na Szilárdovi, ktorý akoby 
chcel zdôrazniť presvedčenie 
mnohých, že zastávky sú síce 
dôležité, ale oveľa dôležitej-
šia je cesta, roky zasvätené 
usilovnej práci pod krídlami 
pedagogičky Eriky Domsitzo-
vej. Hoci koniec cesty je ešte 
veľmi ďaleko a nemôžeme 
vedieť, ako sa Szilárd na kri-

žovatkách rozhodne, isté je, 
že je vyzbrojený dostatočnými 
základnými vedomosťami. Szi-
lárd sa, až nadíde čas, rozhod-
ne, či z neho bude koncertný 
interpret, hudobný skladateľ 
či vysokopostavený pedagóg. 
Nech to dopadne akokoľvek, 
už dnes so sympatiami sledu-
jeme jeho kariéru, ktorú do 
istej miery považujeme aj za 
svoju. Naša škola, naše mesto 
a dobromyseľní blížni.
Šťastnú cestu, Szilárd! 

nAlex Strieženec
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Vo štvrtok 28. mája 2015 
pred polnocou sa skupina 
študentov nášho gymnázia 
so svojimi pedagógmi vrá-
tila z poznávacieho zájazdu 
v Londýne. Štyri úžasné dni 
strávené v tejto metropole 
poskytli študentom ohrom-
né zážitky a skúsenosti. 
Mnohí cestovali letecky prvý-
krát a väčšina isto prvýkrát 
aj bez svojich rodičov. Tak-
že pohyb, orientácia sa na 
letisku, v letiskovej budove, 
komunikácia boli cenným 
benefitom pre študentov. 
Bývali sme na predmestí 
Londýna v časti Barnet v prí-
jemnom hoteli Travelodge. 
Každé ráno sme vyrážali za 
zážitkami do centra Londýna 
metrom. Niekedy priamou 
linkou, inokedy s prestupom 
sme sa dostávali do cieľa 
nášho denného programu. A 
ten bol skutočne veľmi boha-

tý. V pondelok hneď po príle-
te a ubytovaní sme sa vybrali 
do centra. Navštívili sme 
National Gallery na Trafal-
garskom námestí, cestou 
na nákupy na Oxford Street 
sme si pozreli Piccadilly Cir-
cus a čínsku štvrť. Najzaují-
mavejším bodom programu 
bola návšteva London Eye s 
úžasným výhľadom na Lon-
dýn.
Utorok sme svoj deň začali 
prehliadkou okolia Buckin-
ghamského paláca v čase 

výmeny stráží, pokračovali 
sme prechádzkou smerom 
cez Downing Street 10 k 
Westminster Abbey a Big Ben. 
Po prehliadke British Muse-
um sme deň ukončili návšte-
vou múzea voskových figurín 
Madame Tussaud a prechádz-
kou po Baker Street, kde sa 
nachádza Múzeum Sherlocka 
Holmesa.
V stredu sme si pozreli City 
so svojimi mrakodrapmi, 
Tower of London, most Tower 
Bridge, spod ktorého viedla 
naša cesta rýchloloďou do 
Greenwich. Tu sme navštívili 
Múzeum námorníctva a Royal 
Observatory, ktorým prechá-
dza nultý poludník. Večer sme 
strávili v Covent Garden.

Vo štvrtok pred večerným 
odletom sme ešte stihli navští-
viť Kensingtonské múzeá a 
pozrieť si slávny obchodný 
dom Harrods.
Výlet, ktorý sme si plánova-
li niekoľko mesiacov, splnil 
všetky naše očakávania. Mali 
sme to šťastie, že sa nám 
venoval sprievodca profesio-
nál s bohatými znalosťami a 
skúsenosťami.  A že sa nám 
skutočne podarilo vidieť z 
Londýna maximum, za to vďa-
číme okrem neho aj študen-
tom, ktorý sa poznávacieho 
zájazdu zúčastnili. Tí svojím 
disciplinovaným a slušným 
správaním vzorne repre-
zentovali naše gymnázium. 

nMgr. Gabriela Boldisová

lONdýN 
2015

    Premiéra na divadelnom 
festivale 

ľudovít Štúr – 
očami veľkých a malých

Dňa 28. októbra uplynie pres-
ne dvesto rokov od narode-
nia Ľudovíta Štúra. Pri tejto 
príležitosti sme sa v Gymná-
ziu M. R. Štefánika rozhodli 
pripomenúť si túto osobnosť 
prostredníctvom prezentácií, 
ktoré si pre nás pripravili žiaci 
2. A triedy a žiaci Sekundy A. 
Téma prezentácií bola jasná: 
Ľudovít Štúr. Jej spracovanie 
bolo v rukách samotných žia-
kov. Sami sa mohli rozhod-
núť, ktorej oblasti z jeho živo-
ta sa chcú venovať, a práve 

preto to boli jedinečné a origi-
nálne prezentácie.
Samotnému prezentovaniu 
sme venovali tri vyučovacie 
hodiny, počas ktorých sme si 
pripomenuli všeobecne zná-
me fakty zo života a diela tej-
to výnimočnej osobnosti, ale 
dozvedeli sme sa aj mnohé 
zaujímavosti a kuriozity. 
Na záver čakala každého pre-
zentujúceho sladká odmena a 
snáď aj dobrý pocit z príjemne 
stráveného času. 

nMgr. Miroslava Fabanová

Fanúšikom umenia iste 
netreba zvlášť vysvetľo-
vať pojem „hrali sme na 
doskách, ktoré znamenajú 
svet“. A práve žiaci Detské-
ho divadelného súboru pod 
názvom Šamorínko, ktorý 
vznikol pri ZŠ Mateja Bela,  
na vlastnej koži okúsili, čo 
znamenajú takéto „divadel-
né dosky“ aj  slastný pocit  
potlesku na javisku.  
9. júna 2015 sa prvýkrát 
zúčastnili Dunajskostred-
ského divadelného festivalu. 
Divákom základných škôl 
z Dunajskej Stredy a okolia 
sa predstavili  rozprávkou O 
troch prasiatkach. Dvanásť  
členov súboru vyjadrilo svo-
je interpretačné i pohybové 
schopnosti vďačnému publi-
ku. Lebo  iba v spojení divad-

la s divákmi sa divadlo stá-
va tým, čím je. Je tvorivým 
činom s krátkym trvaním. 
Je ako svieca, ktorá horí a 
potom zhasne. Iné umelecké 
diela ako obraz alebo socha 
po dokončení trvajú, ale 
divadelné predstavenie sa 
končí, zanikne. Iba zážitok z 
neho doznieva v duši diváka.  
      Dunajskostredský festival 
dopísal pre tento rok svoju 
kapitolu. Na jeho ôsmy roč-
ník už môžeme len s nostal-
giou spomínať. Priniesol 
pre nás divadelníkov z DDS 
Šamorínko  odhodlanie skú-
siť to budúci rok znova. Lás-
ka k divadlu, zdá sa, v ZŠ 
Mateja Bela sa zakorenila 
natrvalo.

n Mgr. Jarmila Franková,
vedúca divadelného súboru
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Študijný pobyt v anglicku
Bola posledná aprílová sobo-
ta s takmer letným počasím. 
Veľký moderný autobus plný 
žiakov ZŠ Mateja Bela v sprie-
vode štyroch učiteliek bol 
pripravený na dlhú cestu do 
Anglicka. Nejednému rodičovi 
sa pri rozlúčke so svojou rato-
lesťou zaleskla i slza v oku, ale 
veselé tváre detí plné dobro-
družného očakávania prezrá-
dzali, že určite nebude dôvod 
na smútok. Krátko po 14.00 
hodine sme sa vydali na cestu. 
Chvíľami sa zdala nekonečná, 
ale po 24 hodinách nás privíta-
lo typicky anglické, upršané a 
chladné počasie. 
Naša prvá zastávka bola v 
malom mestečku CHATHAM, 
kde sme si v historických lode-
niciach prezreli vojnové lode 
a ponorku. Tí odvážnejší sa 
mohli na vlastné oči presved-
čiť, že život v ponorke veru 
nie je žiadny luxus a priestor 
na pohyb je tam veľmi obme-
dzený. V nedeľu podvečer 
sme prišli šťastne do cieľa – 
neveľkého, ale krásneho mes-
tečka BURY ST. EDMUNDS. 
Po krátkej prehliadke nás 
už čakali hostiteľské rodiny. 
Napätie vrcholilo, nervozita 
mierne stúpala. Každé dieťa 
si v duchu kládlo otázky typu: 
Aká asi bude moja rodina? 
Budem im rozumieť? Bude mi 
chutiť ich strava? Tieto obavy 
však boli celkom zbytočné. 
Hostiteľské rodiny boli veľmi 
milé a rýchlo si obľúbili našich 
žiakov. V pondelok ráno sa 
deti zhromaždili v škole, kde 
celý týždeň prebiehala výuka 
v štyroch skupinách podľa 
úrovne jazykových schopnos-
tí. Anglickí učitelia boli sym-
patickí a ústretoví, snažili sa 
každému čo najviac venovať. 
Dôraz sa kládol hlavne na roz-
voj komunikačných schopnos-
tí žiakov. Po skončení vyučo-
vania nás každý deň rozvážal 
autobus na poznávacie výlety 
do okolitých miest. 
Navštívili sme starobylé uni-
verzitné mesto CAMBRID-
GE, poprechádzali sme sa 
historickým centrom a obdi-
vovali sme veľkolepú kaplnku 
King´s  College. Počasie sa 

našťastie umúdrilo a mohli 
sme si vychutnať pešie túry aj 
v ďalších mestách. Nádherné 
dojmy v nás zanechala kolo-
sálna katedrála v ELY, zámok 
v NORWICH či letecké múze-
um v DUXFORD. Obrovská 
hala plná lietadiel, vrátane 
slávneho Concordu, bola pas-
tvou hlavne pre chlapčenské 
oči. Nemenej zaujímavá bola 
aj unikátna zbierka pozem-
nej vojenskej techniky (tanky, 
bojové vozidlá). V mestečku 
NEWMARKET nás zaujalo 
múzeum konských dostihov 
National Horseracing Muse-
um, kde si deti mohli vyskú-
šať jazdenie na jazdeckom 
trenažéri. Zažili pritom kopec 
zábavy, keď zistili, že to vôbec 
nie je také jednoduché, ako 
sa  na prvý pohľad zdá. Týž-
deň uplynul ako voda, a nastal 
čas rozlúčiť sa s hostiteľskými 
rodinami. Nikomu sa nechce-
lo odchádzať, ale ako to už 
v živote býva, všetko sa raz 
musí skončiť. Nás však ešte 
pred cestou domov čakal zlatý 
klinec programu – celodenný 
výlet do LONDÝNA. Uchvátil 
nás pohľad na obrovské mra-
kodrapy týčiace sa až do neba, 
ktoré kontrastovali so známy-
mi historickými budovami 
Westminsterského paláca, 
so slávnou vežou s hodinami 
Big Ben či s katedrálou sväté-
ho Pavla. Mali sme možnosť 
vidieť ceremóniu striedania 
stráží pri Buckinghamskom 
paláci, oddýchnuť si v blíz-
kom parku sv. Jakuba, popre-
chádzať sa po Trafalgarskom 

námestí, ako aj plaviť sa na 
rieke Temža a obdivovať pano-
rámu Londýna z paluby lode. 
Starších žiakov zaujala galéria 
moderného umenia, kde sa 
mohli oboznámiť s netradič-
nými umeleckými dielami. 
Samozrejme, bolo toho ešte 
oveľa viac, a čo sme si nestihli 
pozrieť teraz, určite nevyne-
cháme nabudúce... A čo dodať 

na záver? Jedno veľké poďako-
vanie pre pani učiteľku Zuza-
nu Czingelovú, hlavnú orga-
nizátorku zájazdu, pre moje 
kolegyne Natáliu Valacsai a 
Renátu Maťkovú, a v nepo-
slednej miere pre sprievodky-
ňu zájazdu Lenku a šoférov 
Student Agency, ktorí nás bez-
pečne dopravili tam aj naspäť.

nMgr. Darina Bašková

Základná škola Mateja Bela 
sa zapája do rôznych envi-
ronmentálnych projektov, a 
nebolo to inak ani pri súťaži 
EnvirArt 2015. Vyhlasovate-
ľom súťaže bol europoslanec 
József Nagy, bývalý minister 
životného prostredia. Cieľom 
súťaže bolo vytvoriť nezvy-
čajné projekty a diela, ktoré 
dokážu upútať pozornosť 
ľudí na lokálne, ale aj globál-
ne témy ochrany životného 
prostredia, a tým zároveň 
formovať environmentálne 
povedomie. Žiačky ZŠ Mate-
ja Bela Frederika Tóthová a 
Viktória Hervayová natočili 
video, v ktorom poukázali na 
znečisťovanie životného pros-
tredia v okolí ich bydliska. 
Za svoju prácu získali hlavnú 
cenu EnvirArtu 2015. Víťazky 
sa za odmenu zúčastnili troj-
dňovej exkurzie v Štrasburgu, 
kde bol pre nich pripravený 
nabitý program. Dievčatá mali 
možnosť ochutnať ich typické 
jedlá: tatre flambée – francúz-

sky koláč, slimáky a..., spoznať 
krásy a historické miesta Štras-
burgu z paluby vyhliadkovej 
lode a navštíviť Európsky par-
lament, kde sa okrem iného 
zúčastnili  na rokovaní EU. 
Viktória a Frederika sa vrátili z 
exkurzie síce unavené z cesty, 
ale plné zážitkov, skúseností 
a namotivované zapájať sa do 
ďalších projektov. Problémy 
týkajúce sa životného pros-
tredia sa stali neoddeliteľnou 
súčasťou nášho každodenné-
ho života a sú neúprosnou 
daňou za komfort, ktorý 
si väčšina sveta dnes môže 
dovoliť. Preto je dôležité 
organizovať súťaže a pro-
jekty zamerané na ochranu 
životného prostredia, ktoré 
prinútia populáciu zamys-
lieť sa nad budúcim vývojom 
našej planéty Zem. 
„Keď pohneme jednou jedi-
nou vecou v prírode, zistí-
me, že je prepojená s celým 
zvyškom sveta.“ (John Muir)

nMgr. Adela Drusková

víťazky súťaže envirart 
2015 v Štrasburgu
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Malé výročie ZušBandu
Posledný týždeň v máji sa v 
koncertnej sieni ZUŠ Štefa-
na Németha-Šamorínskeho 
v Šamoríne uskutočnil kon-
cert hudobného zoskupe-
nia pedagógov tejto školy, 
ktoré jej priaznivci pozna-
jú pod menom Zušband. 
Je to už päť rokov, čo toto 
hudobné teleso vystupuje 
na rozličných podujatiach 
nášho mesta, pôvodne – 
prvý raz ešte pod názvom 
BLACK and WHITE. Názov 
sa ponúkol zo skutočnos-
ti, že jej jeden člen, hráč na 
priečnu flautu, Kubánec 
Alberto Herrera nosil biele 
oblečenie, kým ostatní čle-
novia mali v obľube čiernu 
farbu. Dnes už Alberto nie 
je členom tohto zoskupenia, 
tak ako aj výborný gitaris-
ta František Kóša. Zmenilo 
sa aj vedenie skupiny, do 
tohto roka Zušband viedol 
basgitarista Jaroslav  Roček, 
teraz účinkuje pod vedením 
bicistu Alexa Strieženca. Pri-
budol hráč na sólovú gitaru,  
vynikajúci sólový gitarista 
Arnold Szabó. Hru na klavír 
si už nikto nevie predstaviť 
bez virtuóza Ernesta Mezeia. 
Dušou a sólovou speváčkou 
je Inka Galbáčová, ktorá na 

vysokej úrovni nielen spieva, 
ale aj konferuje a obohacuje 
svoj slovný vstup buď pre-
kladom piesní,  priblížením 
histórie vzniku piesne,  prí-
padne citátmi významných 
osobností a podobne.
Tento ostatný koncert sku-
piny Zušband sa azda všet-
kým, ktorí mali možnosť 
počuť vystúpenia za päť 
rokov existencie,  javil ako 
najlepší. Skupina je veľmi 
dobre zohratá, čo hovorí o 
poctivo vynaloženej práci 
vyžadujúcej čas na zvlád-
nutie tak veľmi širokého 
repertoáru, ktorý skupina 
má. Treba pochváliť aj nový 
výber náročných skladieb a 
piesní od funku (hudobný 
štýl Afroameričanov  zo 60. 
rokov 20. storočia), soulu až 
po džez. Bol to koncert spo-
mienok na „staré“ skladby 
so sviežou hudbou. Prekva-
pil aj spev Inky Galbáčovej, 
ktorú sme skôr poznali ako 
interpretku muzikálových, 
prípadne filmových pies-
ní v sopránových výškach. 
Okrem iných aj Summer 
samba – So nice, krásne a 
milo  zaspievaná, nás pre-
svedčila, že jej slušia aj níz-
ko položené party. Vypočuli 

sme si aj v inom Inkinom pre-
vedení džezovú skladbu One 
note samba, ktorú spievala 
kedysi Ella Fitzgeraldová... 
Orchestrálna skladba Take 
five dala vyniknúť  sólistom, 
príjemná  rivalita klavírnej 
improvizácie Erniho  Mezeia 
s brilantnou gitarou Arniho 
Szabóa, podržaná skvelými 
bicími Alexa Strieženca... 
Teda možno konštatovať, že 
Zušbandu džez jednoznačne 
„pristane“. Náladu príjemne 

prežitého večera umocnilo 
aj  prekvapenie. Obecenstvo 
dostalo možnosť v piesni od 
Elánu  Nie sme zlí spievať 
refrén. 
Do ďalšieho obdobia praje-
me  Zušbandu veľa tvorivých 
nápadov pri aranžovaní skla-
dieb. Myslím, že majú všet-
ky predpoklady na to, aby 
svojim priaznivcom darovali 
aj vznik novej, originálnej 
piesne. 

nIng. Elena Kompauerová

Dňa 10. júna sa uskutočnilo posledné posedenie sezóny Klu-
bu slovenských čitateľov. Hosťami boli dve slovenské poetky 
Mila Haughová a Dana Podracká, ktoré predstavili svoje naj-
novšie diela Písať ako dýchať a Kubus. Beseda bola zaujíma-
vá, prebehla v priateľskom duchu. Všetkým našim priazniv-
com prajem príjemné leto. 

nŠtefánia Kecskeméthyová

Pokus o prekonanie 
rekordu v čítaní

 Základná škola Mateja Bela 
18. júna v čase od 9.00 do 
15.00 hod. žila maratónom. 
A nebol to hocijaký mara-
tón! Prvý raz počas trvania 
najpočetnejšieho čitateľské-
ho maratónu „Čítajme si...“, 
ktorý organizuje Linka det-
skej istoty už po ôsmykrát, 
sme pridali ruku k dielu a 
pomáhali prekonať sloven-
ský rekord v čítaní. Šesťhodi-
nový maratón pomáhali na 
II. stupni učiteľke J. Franko-
vej organizačne zvládať žiaci 
VIII. A triedy. Na I. stupni 
maratón viedla A. Csáde-
rová.  Miestom akcie bola 
Školská knižnica pri škole a 
učebňa 2. A triedy. 
O deviatej hodine začal čítať 
prvý žiak jednu stranu z 
vybranej knihy. Ďalší čitateľ 

pokračoval druhou stranou, 
tretí prečítal tretiu stranu... 
Popoludní maratón pod-
porili aj žiaci ŠKD. Akcie sa 
zúčastnilo 187 detí.
A čo dodať na záver? Ohlasy 
všetkých zúčastnených boli 
pozitívne. Mnohí účastní-
ci maratónu konštatovali, 
že si knihu prečítajú celú, a 
všetci sa zhodli na tom, že 
maratón si budúci rok radi 
zopakujú. 
Osobne si myslím, že pro-
jekt ČÍTAJME SI naplnil 
ambíciu posilniť aktivity, 
ktoré podporujú čítanie u 
detí. Ponúkol inšpiráciu na 
netradičné zážitky s knihou i 
možnosť získať originálneho 
kamaráta na celý život – kni-
hu. 

n Mgr. Jarmila Franková               

Spieva Inka Galbáčová, na klavíri hrá Ernest Mezei
Foto: Mgr. Marta Galbáčová
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Skončil sa náš letný festival, 
ktorý sa tentoraz konal na 
novom mieste, preto prinie-
sol nové skúsenosti a výzvy. 
Zmena dejiska hudobnému 
stretnutiu prospela, hoci 
malebné prostredie Pomlé 
je jedinečné. Výhodou dvo-
ra Koruny je fakt, že festival 
sa posunul do centra mesta, 
čo je v období, keď o každé-
ho diváka a záujemcu treba 
bojovať, nezanedbateľné 
hľadisko. Dvor Koruny má z 
hľadiska mestského kultúr-
neho života veľký potenciál, 
podľa môjho názoru by sa z 
neho so znesiteľnou finanč-

nou investíciou dalo vytvoriť 
skvelé a osobitné kultúrne 
centrum. Dvor Koruny sa 
už obsadzuje, čo dokazujú 
podujatia, ktoré sa v ňom 
doteraz konali (Deň piesne 
v Šamoríne, Deja Vu Par-
ty, Festival Dvor Koruny), 
pričom sú naplánované aj 
ďalšie podujatia. Bolo by 
však potrebných niekoľko 
rýchlych investícií (toalety, 
odprašnenie atď.). 
Nižšie by som chcel v súvis-
losti s piatou Deja Vu Party 
vyjadriť svoje poďakova-
nie. V prvom rade ďakujem 
všetkým, ktorí na poduja-

tie prišli. Veríme, že sa im 
vystúpenia páčili a budú sa 
k nám vracať. Vďaka patrí aj 
tímu organizátorov, ktorý 
menovite tvorili Ladislav 
Dobos, Renáta Dobosová, 
Gábor Szinghoffer a Zoltán 
Farkas. Vďaka patrí kapele 
Deja Vu za to, že opäť hos-
tila niekoľko vystúpení, ako 
aj šamorínskym kapelám a 
interpretom (Deep Voice 
Group, Nomaad, Zušband, 
Kamil Paulovčin, Imre 
Németh, Gábor Szing-
hoffer, Dominika, Tomi 
Csiba, Dávid Strieženec), 
ktorí podčiarkli lokálny 

charakter akcie. Napokon, 
ale v neposlednom rade 
patrí vďaka tým, ktorí stáli 
pri zrode dnes už tradič-
ného podujatia: vedeniu 
mesta Šamorín, mestské-
mu kultúrnemu stredisku 
a sponzorom (CZ Slova-
kia, AGRODOL, Wanted 
Design, F-Firhang, Auto-
centrum Cséfalvay, Zoltán 
Farkas – Panoráma, felvi-
dek.ma).
Zomrel kráľ, nech žije kráľ! 
O rok sa v júni opäť plánu-
jeme nasťahovať do dvora 
Koruny.

nAlex Strieženec 

Dňa 5. septembra 2015 sa 
v Šamoríne uskutoční nul-
tý ročník medzinárodné-
ho Festivalu alikvótnych 
spevov a zvukov. Toto, 
na Slovensku jedinečné 
podujatie, sa bude konať 
v priestore zrenovovanej 
šamorínskej synagógy s 
medzinárodnou účasťou, 
kde všetci účinkujúci sú 
„headlinerom festivalu“. 
Alikvótny zbor SPEKTRUM 
z Českej republiky, jeden 
z najlepších svojho druhu 
v Európe, ktorý vystúpi 
pod vedením zbormajstra 
Jána Staňka, vnáša do kla-
sického zborového spevu 
alikvótne spevy, čím vzniká 
jedinečný, s ničím nepo-
rovnateľný krásny zborový 
zvuk. Ako sa priliehavo píše 
o alikvótnom spievaní na 
web stránke zboru SPEK-
TRUM (www.alikvotnispek-
trum.cz ): „Při alikvotním 
zpívání se zvláštním způso-
bem nastavují ústa tak, že 
v nich dochází k zesílení 
tzv. alikvotních tónů. Tato 
pěvecká technika má his-
torické kořeny ve střední 
Asii (Mongolsko a Tuva) 
ale i v rituálních zpěvech 
tibetských mnichů. Do 
Evropy se tento způsob 
zpěvu rozšířil až v sedm-

desátých letech minulého 
století a okouzlil mnoho 
zpěváků i posluchačů. Zej-
ména v poslední době se 
tento způsob zpívání velmi 
rozvíjí. Zpívání alikvotních 
tónů zní jako kdyby při nor-
málním zpěvu zněl navíc 
ještě tón podobný tónu 
flétny. Jeden hlas tak zpívá 
dvouhlasně! Z fyzikálních 
důvodů je ladění alikvot-
ního tónu ve vztahu k nor-
málnímu zpívanému tónu 
dokonale čisté. Alikvotně 
nelze zpívat falešně! Pří-
tomnost zřetelných alikvot-
ních tónů ve sborovém 
zvuku způsobuje pak jeho 
průzračnou čistotu a lahod-
nost.”
RAMI SHAAFI z Veľkej 
Británie (www.ramivana.
com) je spevák alikvótnych 

a hrdelných spevov (napr. 
Khoomei, Sygyt, Kargyraa) 
a multiinštrumentalista. 
Okrem koncertného spie-
vania sa zaoberá výukou 
alikvótneho spevu a muzi-
koterapiou (liečenie zvu-
kom) už dve desaťročia. 
Ovláda mnohé hudobné 
nástroje, ktoré vyludzujú 
alikvóty ako didgeridoo, 
drumbľu, tibetské spieva-
júce misky, indiánske flauty 
či symfonické gongy. Priná-
ša tieto tradičné nástroje z 
celého sveta aj medzi deti 
do škôl a škôlok formou 
interaktívnych vzdelávacích 
koncertov. Kvalita Ramiho 
alikvótneho prejavu (okrem 
skvelej techniky) má i hlbo-
ký duchovný prvok. 
Východnú tradíciu hrdel-
ného spevu a hru na tra-

dičný mongolský strunový 
nástroj Morin khuur prine-
sie MARC BROGLI zo Švaj-
čiarska. Marc Brogli sa učil 
hrdelné a alikvótne spie-
vanie u majstrov priamo 
v Mongolsku. Jeho vystú-
penie zastupuje východnú 
alikvótnu školu, autentickú 
v tradičnom mongolskom 
štýle. Slovenskú alikvótnu 
scénu bude reprezentovať 
JURAJ DURA TURTEV 
(na snímke) a jeho hostia, 
s ktorými prepojí svoj spev 
v multižánrovom vystúpení 
(japonský tanec butó, fuja-
ra, poézia, bubnovanie).
Festival alikvótnych spevov 
a zvukov je určený rovnako 
hlasovým pedagógom, uči-
teľom spevu či world music 
nadšencom, ako aj širokej 
vnímajúcej verejnosti, hľa-
dajúcej hudbu ticha a lás-
ky. Hostiteľský priestor AT 
HOME GALLERY manže-
lov Suzanne a Csabu Kiss 
v šamorínskej synagóge 
tento zámer festivalu určite 
umocní. 
Podujatie sa realizuje pod 
záštitou primátora mesta 
Šamorín Gabriela Bárdo-
sa, s finančnou podporou 
Ministerstva kultúry SR a 
Mesta Šamorín.

nJudita Kaššovicová

Festival alikvótnych spevov a zvukov

Na margo v. deja vu Party 
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centrum voľného času, Šamorín 
Plán krúžkovej činnosti na školský rok 2015/2016 

Keramický krúžok
Modelovanie na hrnčiarskom kruhu

Simi dance club – moderný tanec  pre malých a veľ-
kých

Slovensko-maďarská,  maďarsko-slovenská  konverzá-
cia, komunikácia

Francúzsky jazyk pre začiatočníkov
Nemecký jazyk pre začiatočníkov
Anglický jazyk pre začiatočníkov

Fitnes   pre chlapcov aj dievčatá – 2. stupeň z. š.
Klub dievčat  aj  chlapcov

Turistický krúžok 
Malí záhradkári

Stolný tenis
Futbal pre malých aj veľkých

Basketbal
Zápasnícky klub Gladiátor

Kreatívny krúžok
Tvorivá dielňa

Tanečný krúžok – zumba, latino
Krúžok šitia – 5 – 9. ročník

Bábkarský krúžok
Prihlásiť sa je možné do konca septembra na tel. č. 

552 78 21.

do práce na bicykli

Netradičný športový deň

Naše mesto sa aj tento rok 
zapojilo do súťaže Do práce 
na bicykli. Koordinátorom 
súťaže bol opäť Ladislav 
Tóth, ktorý nás informoval, 
že 46 členov zo 16 družstiev 
za mesiac absolvovalo na 
bicykli celkovo 3369,5 kilo-
metrov. (Poznamenáme, že 
vlani 40 členov z 12 družstiev 
prešlo 2692,4 kilometrov.) 
Keby túto trasu absolvova-
li autom, do ovzdušia by sa 
dostalo 845 kilogramov kys-
ličníka uhličitého. Na Slo-
vensku sa do súťaže prihlási-
lo 55 obcí, Šamorín skončil z 
hľadiska počtu prihlásených 
družstiev na poprednom 
deviatom mieste, z hľadiska 
prejdených kilometrov zasa 
na 12. mieste, čím nechal za 
sebou Trnavu či Bratislavu. 
Najviac, 484,4 kilometrov 
absolvovalo družstvo mest-
ského úradu Sancta Maria 
(Mária Óváriová, Katalin 
Šimša, Judita Valacsaiová, 
Zuzana Rézverőová). Druž-
stvo úradu práce a sociál-
nych vecí Včielky (Judita 
Koleszárová, Emília Vargo-
vá, Dáša Lagová) skončilo 
so 408,7 kilometrami na 
druhom mieste a tretie bolo 

s 385 kilometrami družstvo 
Základnej školy Mateja Bela 
Zdravie (Anastázia Mitalová, 
Soňa Kršková, Varga Otília, 
Renáta Bokorová). Trasu 
medzi bydliskom a pracovis-
kom absolvovali zamestnan-
kyne Základnej školy Mateja 
Bela 138-krát a v tejto kategó-
rii skončili na prvom mieste. 
Družstvo mestského úradu 
Samaria (Helena Duduczo-
vá, Eva Péderová, Mária 
Édelová, Henrieta Kósová) 
absolvovalo trať medzi byd-
liskom a pracoviskom 136-
krát a skončilo na druhom 
mieste. Tretie miesto v tejto 
kategórii patrilo družstvu 
Základnej školy Mateja Bela 
Bike (Marta Lelkesová, Zuza-
na Matlahová, Silvia Plutze-
rová, Diana Možuchová). V 
súťaži jednotlivcov absolvo-
vali najviac kilometrov Dáša 
Lagová (334,8 km), Zuzana 
Rézverőová (326,8 km) a 
Melinda Roncz (277,2 km), 
na bicykel najčastejšie vysad-
li Renáta Bokorová (42 jázd), 
Erzsébet Mezei (40 jázd), 
ako aj Zuzana Rézverőová, 
Andrea Csölleová, Silvia Bor-
sová, Renáta Görcs a Zuzana 
Matlahová (38 jázd).  (ti) 

Ako na celom svete, tak aj v 
Gymnáziu Milana Rastislava 
Štefánika sa 1. júna oslavo-
val Deň detí. Je síce prav-
dou, že dieťa je v každom z 
nás bez ohľadu na vek, roz-
hodli sme sa spraviť tento 
deň výnimočným pre tých 
najmenších, teda pre žiakov 
tried: Prima A, Tercia A a 
Kvarta A. 
Tento deň sa niesol v duchu 
netradičných športov, ako 
napr. štafetový hod ping-
pongovou loptičkou, ušlo 
mi koleso, tenisový žonglér, 
skákanie vo vreci, štafetový 
beh dvojíc a ringo. Všetky 
športové disciplíny sa kona-
li v areáli školy, na školskom 
ihrisku. Športového dopo-
ludnia sa zúčastnili aj  štyria 
vyučujúci, ktorí mali nemalý 

podiel na tom, že sa tento 
deň výborne vydaril. Špor-
tové disciplíny boli zaujíma-
vé a zábavné zároveň. Boli 
určené buď pre jednotlivcov, 
alebo pre družstvá. Každý 
jeden žiak si našiel tú svoju, 
v ktorej sa cítil byť najlepší. 
Možno povedať, že družstvá 
boli vyrovnané. Dokonca ani 
tí najmenší v ničom neza-
ostávali  a dávali tým starším 
v niektorých disciplínach 
poriadne zabrať.
Takmer všetky deti sa zapá-
jali do jednotlivých disciplín. 
Boli plné elánu a duch súťa-
živosti v nich pretrvával 
po celé dopoludnie. Síce 
sa našli aj takí žiaci, ktorí 
sa nezapojili ani do jednej 
z disciplín, no nezabud-
li na svojich spolužiakov a 

povzbudzovali ich tak, ako 
sa patrí.
Tento deň bol naplánovaný 
až do poslednej minúty, a 
tak sa ani niet čomu čudo-
vať, že ubehol veľmi rýchlo 
a čo i len bez najmenšieho 
náznaku nudy či leňošenia. 
Na záver bolo vyhodnotené 
prvé, druhé a tretie miesto. 
Síce vyhrali tí najstarší, mali 
sme však možnosť spozoro-
vať, že medzi tými „našimi“ 
malými je veľmi veľa šikov-
ných športovcov a že to na 
budúci rok tým starším urči-
te natrú. 
Všetky deti dostali ešte slad-

kú odmenu a obohatené 
o nové zážitky odchádzali 
spokojné a s úsmevom na 
tvári domov.  My dospelá-
ci sme zas boli radi, že sa 
tento deň vydaril a že sme 
dokázali tým našim deťom 
pripraviť pekné, športové 
dopoludnie plné zábavy, 
fandenia a dobrej nálady. 
Vieme, že majú len jedno 
detstvo, a tak aj škola chce-
la prispieť k tomu, aby ho 
mali nezabudnuteľným, 
hoci aj v podobe takého 
netradičného športového 
Dňa detí. 

nPaedDr. Regina Škarbová
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Dávid Végh absolvoval Európske hry v Baku

Nezabudnuteľné zážitky

Dávid Végh, člen Klubu 
šermu Šamorín, sa prvý
krát predstavil na veľkom 
podujatí v kategórii muži.  
A boli to poriadne prete
ky. európske hry, ktoré sa 
uskutočnili v azerbajdžan
skom Baku.
„Mrzí ma, že som nepostú-
pil,“ uviedol sklamane Dávid, 
ktorý v základnej skupine 
prehral všetkých päť duelov. 
„Doteraz som šermoval medzi 
juniormi, pre mňa to bol veľký 
skok. Preto som s výsledkami v 
Baku celkom spokojný. Získal 
som veľké skúsenosti,“ pokra-
čoval Šamorínčan. „Všetci šer-
miari, ktorí sa sem dostali, už 
patria medzi najlepších. Toto 
je kategória dospelých, ja som 
tu druhý najmladší, a ten, kto 
je ešte o rok mladší odo mňa, 
je už majster sveta,“ uviedol 
dvadsaťročný šermiar.
Ten má na adresu usporiada-
teľov iba slová chvály. „Bolo 
to super zorganizované. Tak 
samotné preteky, ako aj celé 
podujatie. Ubytovaní sme boli 

v luxusných bytovkách, vďa-
ka akreditačným kartám sme 
mali veľa výhod. Strava bola 
pestrá, výborná, nemali sme 
žiadne zažívacie problémy. A 
bezpečnosť? Bola na vysokej 
úrovni. Do každej miestnosti 
sme sa dostali cez detektor, 
našu dedinu, kde sme bývali, 
strážili aj vojaci. V meste bol 
vyhradený jeden pruh, kto-
rý mohli využívať iba účast-
níci hier. Miestni ľudia boli 
nápomocní, na druhej strane 
sme nemohli odfotiť všetko. 
Naprík lad ani ropné plošiny,“ 
prezradil s úsmevom.
Po pár týždňoch voľna sa 
Dávid vrhne do tvrdej robo-
ty. Rád by sa kvalifikoval na 
budúcoročné olympijské hry 
do Rio de Janeiro. „Kvalifiko-
vať sa dá na základe bodov v 
rebríčku alebo cez kvalifikač-
né turnaje. Podľa mňa mám 
šancu dostať sa do Ria. Veď 
kto by povedal, že sa dosta-
nem do Baku?“, dodal Dávid 
Végh.

nTibor Duducz

teší sa už na novú halu
Šamorínčanka Romana Vyňuchalová repre-
zentovala Slovensko na ME

Počas júnových dní často sme-
rovali šamorínski priaznivci 
basketbalu do Maďarska. Nie 
za nákupmi, ale za zápasmi. 
U našich južných susedov sa 
totiž uskutočnili majstrov-
stvá Európy žien. Slovensko 
reprezentovala aj hráčka 
ŠBK Šamorín Romana Vyňu-
chalová.
„Bol to zaujímavý šampio-
nát. Vo viacerých dueloch 
nám prialo športové šťastie, 
v niektorých nie. Málo chý-
balo k tomu, aby sme sa 
dostali vyraďovacích bojov. 
So Srbskom, ktoré sa sta-
lo víťazom, sme prehrali o 

dva body,“ uviedla Romana. 
Slovenské družstvo malo v 
Maďarsku domáce prostre-
die, keďže veľa našich fanúši-
kov cestovalo za družstvom. 
Romana mala fanúšikov aj 
navyše, keďže na tribúnach 
sedelo veľa priaznivcov zo 
Šamorína. „Spoluhráčky 
mi aj hovorili, že som mala 
domáce prostredie,“ usmie-
vala sa najlepšia strelkyňa 
Extraligy. „Rada by som 
hrala za Šamorín aj v budú-
cej sezóne. Teším sa na novú 
halu, na víťazstvá ŠBK,“ doda-
la Romana Vyňuchalová.

nTibor Duducz

Štyria Šamorínčania
Okrem Dávida Végha sa Európskych hier zúčastnili 
traja ďalší športovci zo Šamorína. 
Gábor Jakubík ako člen slovenskej K4 v pretekoch na 
1000 metrov (7. miesto), odchovanec šamorínskeho  
zápasníckeho klubu Jozef Jaloviar v kategórii do 97 kg 
skončil na 5. priečke.
Basketbalistka Zuzana Mračnová (členka ŠBK Šamorín) 
reprezentovala našu krajinu v streetbale. Síce Slovenky 
prehrali všetky štyri zápasy, Zuzka sa stala najlepšou 
strelkyňou nášho družstva.                            (duc)

Olympijský športový deň

Slovenský olympijský 
výbor má rôzne aktivity. 
Jedným z nich je aj Olym-
pijský deň. V Šamoríne si 
to pod patronát zobralo 
samotné mesto spoločne 
s Olympijským klubom 
Žitného ostrova. 
Futbalový areál v Pomlé 
sa koncom júna zaplnil 
šamorínskymi školáčka-
mi a školákmi, ktorí súťa-

žili v behu. „Bolo super 
vidieť behať deti. Sme 
radi, že sme ich zapojili 
do spomínaného projek-
tu. V pláne máme robiť 
stále viac a viac pohy-
bových aktivít,“ uviedol 
Csaba Orosz, vicepri-
mátor mesta Šamorín 
a zároveň aj predseda 
Olympijského klubu Žit-
ného ostrova.         (duc)
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23. apríla 2015 sa narodil Paulo Patrisio Paschka, 14. mája 
Adam Šifra, 19. mája Dominik Paluščák, 21. mája Fanni 
Kissová, 1. júna carmen Poláčková, 3. júna Botond leó 
Németh, 6. júna léda Sujová, 10. júna Sofia Horváth, 11. 
júna Viktória Štafenová, 13. júna ernest Kačo, 17. júna 
ladislav Fehér. 
Veľa šťastia, novorodenci!

NARODENIA

14. mája 2015 zomrel vo veku 60 rokov Mark Ďurovka, 26. 
mája vo veku 35 rokov Roman Kasák, 28. mája vo veku 65 
rokov Silvester török, 29. mája vo veku 82 rokov Mária 
Hangódiová, 6. júna vo veku 96 rokov terézia Benköová, 7. 
júna vo veku 87 rokov Ján Piovár, 8. júna vo veku 99 rokov 
Vilma Staníková, 15.  júna vo veku 80 rokov Helena Sza
bóová, 27. júna vo veku 86 rokov Mária Bothová.
Česť ich pamiatke!

ÚMRTIA

JUBILANTI

UZAVRELI MANŽELSTVO

Veľa zdravia, šťastia, lásky a pohody v kruhu najbližších 
prajeme tým občanom nášho mesta, ktorí v júli a auguste 
dovŕšia 70., 75., 80., 85. a viac rokov: Margita leisztnerová, 
Margita Paulovičová, Vlasta Heij, ida Šárköziová, eugen 
csápai, Alžbeta Makácsová, terézia Kadnárová, Štefan 
Forgó, MuDr. Mária Ürgeová, Štefan Zacharov, Martin 
Hriastély, Štefan Pongrácz, Pavol Pálinkás,  györgy Fran
ko, Júlia Purgerová, Zuzana Ballová, ing. Ján Janek, eva 
Kovácsová, Štefan Pokstaller, Juraj cséfalvay, oskar Péder, 
Štefan Brunczlik, Helena Hájeková, Alžbeta Vassová, Júlia 
Bilkovičová, ladislav Mészáros, Rozália Némethová, edita 
Szabóová, Štefan Horina, Klára Fröhlichová, Magdaléna 
csákváriová, Alžbeta Pémová, Magdaléna chytilová, Fran
tiška Hrančová, gejza tóth, Martin Boldiš, Helena Ajpeko
vá, Alžbeta oroszová, Anna Rapcová, Mária Deszkásová, 
Helena Halászová, MuDr. iván Hrušovský, Vilma Dunayo
vá, Helena tóthová, Mária csörgőová, ing. eva Puteková, 
Mária Jasenická, Mária csóková, Mária Kaluzová, Mária 
takácsová, Mária Édelová, MuDr. Jaroslav Klenka, Mária 
Kirchnerová, irena állóová, terézia ilkaová, Alžbeta oťa
zíková, Anna Vörösová, Juliana Édelová, Michal Farkaš, 
František liďák, Margita Kovácsová, Alžbeta Sidová, teré
zia Nagyová, Juliana csiffáryová, Mária Feketeová, Katarí
na Holubová, František Peller, Rozália galléová

6. júna 2015: Richard tési a Kristína Nagyová, Róbert Slovák  
a Alena Kalmárová, 13. júna 2015: Marek Kevežda a Anikó 
Derzsi, 20. júna 2015: Martin Filip a Dušana Viestová, Balázs 
Andrássy a Katarína  Kőváryová, Peter  Macuška a Alžbeta 
Čupová, 26. júna 2015: Juraj Krecskó a Milena Kušniriková, 
27. júna 2015: erik Patro a lenka Maschkánová. 
Gratulujeme!

Sú chvíle, ktoré ťažko prežívame,
sú okamihy, na ktoré tisíckrát spomíname.
Najkrajšia spomienka je láska,
ktorú zanechala v našich srdciach.

18. augusta uplynie 10 rokov, čo nás navždy 
opustila naša mama,

  ANNA DVoRSKá.

S láskou spomínajú: Vierka, Bobek a Martin

Utíchlo srdce, utíchol hlas.
Mala si rada život a všetkých nás.
Odišla si navždy, hoc´ túžila si žiť,
No osud to zariadil a musela si nás náhle opustiť.
Aj keď si odišla, si s nami stále,
Veď neumiera ten, kto zostáva v našich srdciach.
Už len kytičku kvetov na hrob Ti môžeme dať
a s láskou na Teba spomínať.

S neutíchajúcou bolesťou a láskou v srdci spomíname 6. júla na 
druhé výročie smrti našej drahej mamičky, manželky a babky, 
KAtARíNy  MARceloVeJ,  RoD. HegyioVeJ. 

S láskou spomína: manžel, syn a dcéra s rodinou

SPOMIENKY

DROBNÝ INZERÁT
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Gymnázium M. R. Štefánika v Šamoríne má zámer prenajať 
priestory:
– veľkej telocvične,
– pre umiestnenie nápojového automatu.
Bližšie info: www.gymmrssam.sk

Chrámový spevácky zbor Sancta Maria sa 20. júna zúčastnil 
krajskej súťaže v speve zborov. Celodenná udalosť v Mest-
skom kultúrnom centre v Dunajskej Strede priniesla za 
odmenu strieborné pásmo, ktoré nám porota udelila po prvý 
raz v histórii. Sme radi, že za 20-ročnú históriu zboru, ktorú 
oslavujeme tento rok, mohla Sancta Maria po prvý raz repre-
zentovať mesto Šamorín, a to hneď umiestnením v striebor-
nom pásme. Vďaka za vedenie za uplynulú zborovú sezónu 
2014/2015 patrí zbormajsterke PaedDr. Ingrid Galbáčovej, 
ktorá pripravila zbor na súťaž a na jeseň pripraví oslavy 20. 
výročia zboru. Gratulujeme kolegom zo zmiešaného zboru 
Híd, ktorí na tej istej súťaži skončili v striebornom pásme. 

Juraj Antal, manažér zboru

Primátor mesta Gabriel Bárdos v mene samosprávy zablaho-
želal 30. júna tým obyvateľom nášho mesta, ktorí v júni oslá-
vili 70., 75., 80., 85. a vyššie narodeniny.                     
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www.hotelkormoran.sk
www.facebook.com/hotelkormoransamorin

SAMOOBSLUŽNÁ TERASA 

S RÝCHLYM A KVALITNÝM STRAVOVANÍM

POLIEVKY  •  TEPLÝ BUFET  •  DEZERTY

SAMOOBSLUŽNÝ ŠALÁTOVÝ PULT  •  TEPLÉ A STUDENÉ NÁPOJE

Každý víkend od 12:00, 

ponúkame na terase 

Hotela Kormorán 

obedový bufet.


